
Szám: 156-2/2011. 
 

J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült:  Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága 2011. 

április 21-én 13.30 órakor az Önkormányzati és Intézmény-igazgatási 
Fıosztály tárgyalójában megtartott ülésérıl 

 
Jelen vannak: 
   Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke 
   Árgyelán János a bizottság alelnöke 
   Balogh Gergely a bizottság tagja 
   Wurczinger Lóránt a bizottság tagja 
   Iván János a bizottság tagja (késıbb érkezett) 

Kirinovics Péter a bizottság tagja  
Varga László a bizottság tagja 
Vadász Ferenc a bizottság tagja (késıbb érkezett) 

    
   Kovácsné Dr. Kocsis Gabriella fıosztályvezetı 
   Galler Nándorné fıosztályezetı 
   Mátrahalmi Tibor fıosztályvezetı-helyettes 
   Hedlicskáné Dóczi Judit jegyzıkönyv-vezetı 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Köszöntötte a bizottság tagjait és a hivatal munkatársait. Megállapította, hogy a 
bizottság határozatképes, mivel a bizottság 9 tagja közül 6 tag az ülésen jelen van. 
 
Javasolta, hogy az ülés keretében a bizottság a meghívóban szereplı napirendi 
pontokat tárgyalja meg azzal, hogy a gazdasági program megvitatását az utolsó 
naprendi pontként javasolja, tekintettel arra, hogy Árgyelán János frakcióvezetı úr 
módosító indítványa az ülést megelızıen került kiosztásra. 
 
Egyéb javaslat nem lévén kérte a bizottság szavazatát a napirendrıl. 
 
A bizottság 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a napirendet 
elfogadta. 
 
Napirend:  
 
1.) Beszámoló a Fejér Megyei Önkormányzat 2010. évi  költségvetésének 

végrehajtásáról ( 8. számú el ıterjesztés )  
 
2.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartás ában mőködı nevelési-

oktatási intézményekben fizetend ı térítési díj és tandíj összege 
megállapításának szabályairól szóló 13/2008.(IV.24. ) K.r. számú  rendelet 
módosítására ( 15.számú el ıterjesztés) 
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3.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartás ában mőködı személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekvédelmi intézmények térí tési díjáról szóló 
4/2007.(II.23.) K.r.sz. rendelet módosítására (16.számú el ıterjesztés )  

 
4.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat és Szervei  Szervezeti és M őködési 

Szabályzatáról szóló 16/2010.(X.29.) önkormányzati rendelet módosítására 
(17.számú el ıterjesztés) 

 
5.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2011-2014.  évekre szóló gazdasági 

programjára  (11.számú el ıterjesztés)  
 
6.) Egyebek 
 
 

1.) Beszámoló a Fejér Megyei Önkormányzat 2010. évi  költségvetésének 
végrehajtásáról ( 8. számú el ıterjesztés )  

 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Megnyitotta a napirend feletti vitát. 
 
Árgyelán János a bizottság tagja: 
 
Jelezte, hogy frakciójuk a beszámoló véleményezése illetve elfogadása kapcsán 
tartózkodni fog, tekintettel arra, hogy a 2010-es költségvetés elfogadásában 
egyáltalán, a végrehajtásában pedig érdemben csak 3 hónap erejéig vettek részt. 
 
Megérkezett az ülésre Iván János a bizottság tagja. 
 
Iván János a bizottság tagja: 
 
Annak a véleményének adott hangot, hogy a tavalyi év gazdálkodásában jelentkezı 
bizonytalanságok visszatükrözıdnek a beszámolóban is. 
A hiány összegét jelentısen befolyásolta a nem kötelezı feladatok felvállalása. Ez 
különösen jelentıs összeget tett ki a tavalyi költségvetésen belül a megyepolitikai 
feladatok vagy a közmegjelenésre fordított kiadások elıirányzatán. Az elmúlt 
években az eladósodottság mértéke folyamatosan nıtt, ezzel szemben jóval több 
takarékosságot célzó intézkedést kellett volna végrehajtani. Megbízási díjakra, 
megyepolitikai célokra, kistérségi megjelenésekre, televíziós felvételre, újságra több 
tízmilliós tételek kerültek felhasználásra. Ez utóbbiak esetén nem csak azok 
költségigénye, de hasznossága is megkérdıjelezhetı. 
Tisztában van azzal, hogy nagyon sok terület vonatkozásában kényszerpályán van a 
megyei önkormányzat. Jóval kevesebb bevételi forrással rendelkezik a megye, mint 
például a települési önkormányzatok, mozgástere emiatt jelentısen beszőkült. 
Mindezek ellenére egy takarékosabb gazdálkodással – és erre az idei 
költségvetésben már mutatkoznak jelek – jobb eredményt érhetett volna el az 
önkormányzat. 
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Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Hozzászólásában jelezte, hogy a 2011-es költségvetésben már valóban 
érzékelhetıek változások. Egyébiránt ennek a költségvetési évnek a teljesítése már 
a jelenlegi képviselıtestületen lesz számon kérhetı. 
 
Egyéb hozzászólás nem lévén kérte a bizottság szavazatát az elıterjesztésrıl. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Fejér Megye Közgy őlése 
Ügyrendi Jogi és Kisebbségi Bizottságának 

14/2011. (IV.21.) számú 
Határozata 

 
Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága megtárgyalta a 
Beszámoló a Fejér Megyei Önkormányzat 2010. évi költségvetésének 
végrehajtásáról c. elıterjesztést és a rendelet tervezetet a közgyőlésnek 
elfogadásra javasolta. 
  

2.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartás ában mőködı nevelési-
oktatási intézményekben fizetend ı térítési díj és tandíj összege 
megállapításának szabályairól szóló 13/2008.(IV.24. ) K.r. számú  rendelet 
módosítására ( 15.számú el ıterjesztés)  
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Megnyitotta a napirend feletti vitát. 
 
Árgyelán János a bizottság tagja: 
 
Kérdést tett fel arra vonatkozóan, hogy az elızı évekhez képest milyen mértékő az 
emelés. Technikai jellegő kérdése arra irányult, hogy a rendelet tervezet hatályba 
léptetı rendelkezései miért tartalmazzák a hatályba léptetéssel egyidejőleg a 
hatályon kívül helyezésre vonatkozó szabályokat is. 
 
Mátrahalmi Tibor, Önkormányzati és Intézmény-igazgatási Fıosztály fıosztályvezetı 
helyettes:  
 
Jelezte, hogy bár százalékos arányban most nem tudja megjelölni a növekedést, az 
azonban elmondható, hogy a rendelet-tervezet a törvényi maximumot határozza meg 
a megállapítható tandíjként.  
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
A második kérdés vonatkozásában jelezte, hogy a módosító tartalmú jogszabályok 
hatálybaléptetése és egy jogszabályon belül történı hatályon kívül helyezése új 
jogtechnikai megoldás. 
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Kovácsné Dr. Kocsis Gabriella, Önkormányzati és Intézmény-igazgatási Fıosztály 
fıosztályvezetı: 
 
A módosító jogszabály „beépül” az alap jogszabályba, így a számtalan módosító 
szabályozás nem terheli a hatályos joganyagot. 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén kérte a bizottság szavazatát az 
elıterjesztésrıl. 
 
 
A Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

 Fejér Megye Közgy őlése 
Ügyrendi Jogi és Kisebbségi Bizottságának 

15/2011. (IV.21.) számú 
Határozata 

 
Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága megtárgyalta a 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartásában mőködı nevelési-oktatási 
intézményekben fizetendı térítési díj és tandíj összege megállapításának 
szabályairól szóló 13/2008.(IV.24.) K.r. számú  rendelet módosítására c. 
elıterjesztést és a rendelet tervezetet a közgyőlésnek elfogadásra javasolta. 
 
 

3.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartás ában mőködı személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekvédelmi intézmények térí tési díjáról szóló 
4/2007.(II.23.) K.r.sz. rendelet módosítására (16.számú el ıterjesztés )  
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Megnyitotta a napirend feletti vitát. 
 
Árgyelán János a bizottság tagja: 
 
Jelezte, hogy a frakciójuk a jövıben szívesebben látna szolgáltatóként a 
multinacionális cég helyett egy a nemzeti és helyi érdekeket figyelembe vevı és ilyen 
elkötelezettséggel bíró céget a területen. Tisztában vannak azzal, hogy a jelenlegi 
szerzıdés erre hivatkozva most nem módosítható, de kérte, hogy az új szerzıdés 
megkötésekor erre is legyen figyelemmel a megyei önkormányzat. 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Hozzászólásában jelezte, hogy Sárbogárdon pl. magyar érdekeltségő szolgáltató 
tevékenykedik a területen, de sajnálattal kell azt megállapítani, hogy a magyar 
érdekeltségő cégek vagy cégcsoportok nem versenyképesek a multikkal akkor, 
amikor ilyen volumenő szolgáltatást kell biztosítani. 
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Iván János a bizottság tagja: 
 
Felhívta a figyelmet arra, hogy a SODEXO mellett Pusztaszabolcson magyar 
érdekeltségő cég szolgáltat, de átlagban alig néhány forint az eltérés a szolgáltatás 
díjában. Ami összemérhetı, hogy ugyanazon az áron, melyik cég vagy cégcsoport 
tud magasabb színvonalon szolgáltatni. 
Kérdést tett fel arra vonatkozóan, hogy ebbıl az összegbıl biztosítható-e a 
gyermekek fejlıdéséhez szükséges egészséges és megfelelı tápanyag összetétellel 
is bíró menü. 
 
Megérkezett Vadász Ferenc a bizottság tagja. 
 
Mátrahalmi Tibor, Önkormányzati  Fıosztály fıosztályvezetı helyettes:  
 
Ismertette, hogy a rendeletben rögzített díjak az anyag költséget takarják, a rezsi 
költségek változóak. A FAUNUS például a reggeli árát magasabb összegben 
határozza meg, hiszen ebbe kalkulálja a tízórai díját is. Ezen túlmenıen azonban a 
két szolgáltató díjai közel azonosnak mondhatóak. 
Az élelmezésvezetık feladata, hogy az étlapot a szigorú elıírásoknak megfelelıen 
összeállítsák, és ık ellenırzik a minıséget is. 
 
Elmondta, hogy elıre egyeztetett étlap alapján szolgáltatnak a cégek. Korábban 
valóban voltak problémák a minıséget és a mennyiséget illetıen, de az 
egyeztetések eredményeképpen a helyzet rendezıdött és mára már biztosított az 
egészséges étkezés a gyermekek számára. 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén kérte a bizottság szavazatát az 
elıterjesztésrıl. 
 
A bizottság 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 
 

Fejér Megye Közgy őlése 
Ügyrendi Jogi és Kisebbségi Bizottságának 

16/2011. (IV.21.) számú 
Határozata 

 
Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága megtárgyalta a 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat fenntartásában mőködı személyes 
gondoskodást nyújtó gyermekvédelmi intézmények térítési díjáról szóló 
4/2007.(II.23.) K.r.sz. rendelet módosítására c. elıterjesztést és a rendelet 
tervezetet a közgyőlésnek elfogadásra javasolta. 
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4.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat és Szervei  Szervezeti és M őködési 
Szabályzatáról szóló 16/2010.(X.29.) önkormányzati rendelet módosítására 
(17.számú el ıterjesztés)  
 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Ismertette, hogy technikai jellegő módosításról van szó. A módosító javaslat a 
hatáskörök tisztázását célozza. 
Kérdés, hozzászólás nem lévén kérte a bizottság szavazatát az elıterjesztésrıl. 
 
A bizottság 8 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta:  
 

Fejér Megye Közgy őlése 
Ügyrendi Jogi és Kisebbségi Bizottságának 

17/2011. (IV.21.) számú 
Határozata 

 
Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága megtárgyalta a 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat és Szervei Szervezeti és Mőködési 
Szabályzatáról szóló 16/2010.(X.29.) önkormányzati rendelet módosítására c. 
elıterjesztést és a rendelet tervezetet a közgyőlésnek elfogadásra javasolta. 

 
5.) Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2011-2014.  évekre szóló gazdasági 
programjára  (11.számú el ıterjesztés)  
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Egy perc szünetet rendelt el Árgyelán János frakcióvezetı úr módosító javaslatainak 
áttekintése érdekében. 
 
SZÜNET 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Megnyitotta a napirend feletti vitát. 
 
Árgyelán János a bizottság tagja: 
 
Elmondta, hogy alapjában véve a programot jónak ítéli meg, bár radikálisabb 
megfogalmazásokat szívesen látott volna az anyagban. Módosító javaslatai szinte 
kivétel nélkül a nemzeti és helyi értékek fontosságának hangsúlyozását célozzák 
meg. Úgy ítéli meg- mondotta-, hogy a gazdasági programot nemzeti keretbe kell 
foglalni. 
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Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Hozzászólásában jelezte, hogy a bizottság FIDESZ frakciójának véleménye szerint a 
módosító indítványok valóban tartalmas javaslatok, azonban az az álláspontjuk, hogy 
a bizottsági szavazáskor tartózkodni fognak, a közgyőlésre bízva a döntést az 
indítványok tekintetében. 
 
Kérte, hogy a bizottság egyenként szavazzon Árgyelán János frakcióvezetı úr 7 
módosító indítványáról. A 8. pontban jelzett stilisztikai javításokkal egyetértett, jelezte 
azokról nem kér szavazást. 
 
A bizottság az 1. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett 
nem támogatta. 
 
A bizottság a 2. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett nem 
támogatta. 
 
A bizottság a 3. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett nem 
támogatta. 
 
A bizottság a 4. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett nem 
támogatta. 
 
A bizottság az 5. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett 
nem támogatta. 
 
A bizottság a 6. számú módosító javaslatot 2 igen, 0 nem, 6 tartózkodás mellett nem 
támogatta. 
 
A bizottság a 7. számú módosító javaslatot 1 igen, 0 nem, 7 tartózkodás mellett nem 
támogatta. 
 
Iván János a bizottság tagja: 
 
A gazdasági programról elmondta, hogy az megítélése szerint egy szép anyag, 
általános érvényő tanulmány, doktori disszertáció, amely azonban nem ad választ a 
konkrét problémákra és nem mutatja meg a csıdhelyzetbıl kivezetı utat. 
 
Az anyag helyesen vázolja fel a jelenlegi hitel és kötvény állomány keletkezesének 
körülményeit, a meghozott intézkedéseket, de nem szól az intézmények 
forráshiányáról illetve a kifizetetlen túlóradíjakról. 
 
Megítélése szerint a megyék konszolidálása szóba sem jöhet a kormányzat részérıl, 
hiszen óriási mértékő az önkormányzati szektor eladósodottsága. Ilyen 
nagyságrendő konszolidációra nincs forrás az országban. 
 
A kötvénykibocsátásokat utólag szükségszerőnek ítéli meg – mondotta – azonban 
sajnálatos, hogy ezen döntések meghozatala nem tudatos taktikai lépés volt, hanem 
a fennmaradást, a mőködıképesség biztosítását szolgálta. 
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Jelezte, hogy az ingatlanhasznosításra alapozott elképzelések nem reálisak, hiszen 
szinte valamennyi jelentısebb értéket képviselı ingatlanunk jelzáloggal terhelt. 
Az anyag jó megállapításokat tartalmaz, pontos és ıszinte helyzetértékelését adja 
megyei önkormányzat gazdasági, pénzügyi helyzetének, azonban nem mutat 
megoldási javaslatokat. 
 
Sajnálatosnak tartotta, hogy a megyei kórház szállítói tartozásállománya az 
önkormányzati biztos kirendelése ellenére is meghaladja az 1 MRD Ft-ot és emellett 
a hiány sem vált struktúráját tekintve kezelhetıbbé. 
 
Elmondta, hogy sajnálja az itt ülı kormánypárti politikusokat, mert a kormány felé 
már nem lehet olyan markánsan megjeleníteni az elvárásokat és igényeket. 
 
Kérte, hogy az országgyőlési képviselık befolyásukat latba vetve járjanak el a 
megyei önkormányzat pozícióinak javítás érdekében, különös tekintettel a 
pályázatokra. 
 
Legfontosabbnak továbbra is a mőködıképesség biztosítását tartja - mondotta – 
tudva azt is azonban, hogy valamennyi települési önkormányzat a legproblémásabb, 
leggazdaságtalanabb intézményeit adta át a megyének.  
 
Összegzésként megismételte, hogy a megyei önkormányzat kitörési pontjainak 
meghatározására megítélése szerint a program nem tartalmaz javaslatot. 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
A kórház helyzetével kapcsolatos felvetésre reagálva elmondta, hogy azt 
mindenképpen pozitívan kell értékelni, hogy a  hiány növekedése megállt, még ha 
struktúrájában azt még nem is sikerült átalakítani. 
 
Egyéb kérdés hozzászólás nem lévén kérte a bizottság szavazatát az eredeti 
elıterjesztésrıl. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal, 0 nem és 3 tartózkodás mellett az alábbi határozatot 
hozta: 

 
Fejér Megye Közgy őlése 

Ügyrendi Jogi és Kisebbségi Bizottságának 
18/2011. (IV.21.) számú 

Határozata 
 
Fejér Megye Közgyőlése Ügyrendi, Jogi és Kisebbségi Bizottsága megtárgyalta a 
Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2011-2014. évekre szóló gazdasági 
programjára c. elıterjesztést és azt változatlan formában a közgyőlésnek elfogadásra 
javasolta. 
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7.) Egyebek 
 
Dr. Sükösd Tamás a bizottság elnöke: 
 
Megállapította, hogy a napirendi ponthoz hozzászólás nem volt. 
 
Egyéb napirendi pond, kérdés, hozzászólás nem lévén megköszönte a bizottság 
munkáját és az ülést bezárta. 
 
 

Kmf. 
 
 
    
 
           Dr. Sükösd Tamás 
           a bizottság elnöke 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Készítette:Hedlicskáné Dóczi Judit jegyzıkönyvvezetı 
 
 
Törvényességi ellenırzésre bemutatva: 
 
Székesfehérvár, 2011. május 3.            …………………………… 
         Kovácsné Dr. Kocsis Gabriella 
             fıosztályvezet ı 


